
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 11. april 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 637 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Torsten Gejl (ALT). 

 

Spørgsmål nr. 637:  

”Vil ministeren redegøre for statens potentielle udgifter til, hvis man indførte skatte-

betalt tandlæge?” 

 

Svar: 

På baggrund af oplysninger, som Danmark Statistik videregiver til OECD vedrørende 

udgifter til tandpleje i Danmark, udgjorde brugerbetalingen på tandplejeområdet 8,1 

mia. kr. i 2019 (2021-priser).  

 

Dette tal er dog forbundet med væsentlig usikkerhed, da en afskaffelse af brugerbe-

taling på tandpleje forventes at medføre, at folk vil gå oftere til tandlæge end tilfæl-

det er i dag. Det forventes derfor, at en afskaffelse af brugerbetaling på tandlæge vil 

indebære et finansieringsbehov, som overstiger det ovenfor anførte beløb med ad-

skillige milliarder kr. årligt. 
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